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مسعود پزشــکیان  نماینده مردم تبریز در 
مجلــس گفت: مبارزه با فســاد امکان پذیر 
نیســت. زمانی ما می خواهیم شعار مبارزه 
بدهیم و زمانــی نیز می خواهیم اجرا کنیم؛ 
اگر مســئولان و سیاســتمداران ما در این 
راستا معتقد هستند FATF داخلی را پیاده 
کنند، اگر با خارجی مخالف هستند داخلی 
را اجــرا کنند. می گویند اگــر ما زیر پرچم 
FATF برویم متوجه می شــوند که چقدر 
ارز بــه کجا رفته اســت؟ وقتی FATF  از 

آن ســر دنیا متوجه می شود پول را چگونه 
جابه جا شده است، آن وقت در این مملکت 
چطور می شود ۱۰ هزار یا ۱۰۰ هزار میلیارد 
پول گم شود؟ اگر می خواهند با فساد مبارزه 
شــود آن را پیاده کنند، مگر می شــود که 
قاچاق شود؟ قاچاق زمانی اتفاق می افتد که 
داده و اطلاعات نیســت و هیچ چیز شفاف 

نباشد.
وی اضافه کرد: این ها رأی گیری شــفاف را 
می خواهند و می خواهند شــفافیت پولی و 

رانتی را بگیرند؛ رأی که چیزی نیست! دادن 
یا ندادن آن تأثیری ندارد، چون اگر شورای 
نگهبان تشخیص دهد می گوید خلاف شرع 
است اما زمانی که شفاف شد من به عنوان 
نماینده  نمی توانم پول بگیرم یا به حســاب 
فرزندم بریزم و رانت دهم، اما اینکه ما تلاش 
کنیم رأی را شفاف کنیم اشتباه است؛ بلکه 
به جای شــفاف کردن رأی، جریان پول و 
داده و کالا و زمین و کوه هایی که می خورند 
را شفاف کنند؛ چگونه می شود این ها شفاف 
نباشــد ولی اصرار دارند که آن ها را شفاف 

کنیم؟!
نماینده مردم تبریز در پاســخ به این سوال 
که ریشه مشــکلات فعلی کجاست؟ گفت: 
ریشه مشکلات امروز نبود سیستم اطلاعاتی 
درست است که بتوان با آن نظارت و نهایتا 

برخورد کرد. 
پزشــکیان در پاسخ به این سوال که چرا در 
ایــن اتفاق برخی صرفا به مقصر جلوه دادن 
دولت  ســابق پرداخته اند، گفت: اگر راست 
می گویند هر کسی که مقصر است و خورده 
و برده اســت را بگیرنــد و دادگاهی کنند. 
اگر فــرد از همان دولت اســت را بگیرند و 
محاکمه کنند. نیازی نیست شما بگویید چه 

کسی مقصر است، بلکه شما بر اساس داده 
و اطلاعــات طرف مقابل را بگیرید و بگویید 
شــما این پول را گرفتی یا خوردی و حالا 

باید جواب پس بدهی! 
افــرادی کــه این فســاد را انجــام دادند، 
کســانی اند که خود را با سیستم به راحتی 
قاطی کردند و از پــاپ هم پاپ تر بوده و از 
حزب اللهی ها نیز حزب اللهی تر هستند، اما 
به راحتی از این دســت رانت ها می گیرند و 

می خورند.
مشخص نشد کسانی که در موسسات پول 
مردم را خوردند، چه کســانی بودند و کجا 

هستند! 
نماینــده مردم تبریز در واکنــش به انتقاد 
برخی افراد در فضای مجازی مبنی بر اینکه 
باز هم متهم بعد از مدتی به مرخصی می آید 
و محکومیت وی مشــخص نیســت، گفت: 
معلوم هم نیســت زندانی شود یا نه! یعنی 
این چیزی نیست که مشکل را حل کند، در 
جریاناتی که موسسات پول مردم را خورده 
بودند، آن زمانی کــه من نایب رئیس بودم 
مجبور شدیم مشکلات مردم را به نوعی حل 
کنیم. اما افرادی که ایــن پول ها را خورده 
و برده بودند و مشــخص نبود چه کســانی 

بودند و کجا هستند؛ شــما مطلع شدید با 
این افراد چکار کردنــد؟! ولی پول مردم را 

خورده بودند.
وی در خصــوص نقش مجلــس در بحث 
مبارزه با فساد، افزود: قوانینی که در مجلس 

گذاشته می شود این اشکالات را دارد.
موسســات با قوانین شکل گرفت و خارج از 
قانون نبود و ایــن که ما قوانینی بگذاریم و 
دست آ نها را باز بگذاریم که یک سری کارها 
انجــام دهند و نتوانیم جامع و کامل ببینیم 
نتیجه آن مشــکلاتی اســت کــه به وجود 
می آید و همه ما با هم در این جریان دخیل 
هستیم و اینکه بگوییم من بی تقصیر هستم 
و دیگری دخالت دارد، گناه را از گردن خود 

به جای دیگری انداختن است.
پزشکیان درخصوص شــعارهای ضد فساد 
که بــا نزدیک شــدن به انتخابــات بازهم 
می شــنویم، گفت: ۴۵ ســال اســت که از 
ایــن حرف ها می گوییم. مــا انقلاب کردیم 
که بگوییم، فســاد و رانت نباشــد و بخور و 
بخور نباشد و عدالت و آزادی باشد، اما این 
کار را نکردیــم! ما برخی کارهایی که امروز 
انجام می دهیم که در گذشته ها از این کارها 

نکردند و اگر هم کردند این گونه نکردند!

پزشکیان: 

مبارزه با فساد امکان پذیر نیست

پیام تسلیت رهبر انقلاب 
به آیت الله العظمی وحید خراسانی

حضرت آیت الله خامنه ای در پیامی درگذشــت همسر آیت الله العظمی وحید 
خراسانی را تسلیت گفتند.

به گزارش پایگاه اطلاع رســانی رهبر معظم انقلاب، متن پیام ایشــان به این 
شرح است:

بسم الله الرحمن الرحیم
حضرت آیت الله آقای حاج شیخ حسین وحید خراسانی دامت برکاتهُ

در گذشت متعلقه محترمه را به جناب عالی و دیگر بازماندگان و منسوبان آن 
مرحومه تســلیت عرض می کنم و رحمت و مغفرت الهی را برای وی مسئلت 

می نمایم.
سیدعلیخامنهای
۲۰آذر۱۴۰۲

عبدی:
با ۷۵۰ دنبال کننده به خودت اجازه داده ای از طرف 

مردم ایران حرف بزنی؟!
عباس عبدی فعال سیاســی اصلاح طلب در واکنش به حمله محمود احمدی 
بیغش، نماینده شــازند نوشــت: یک نماینده مجلس استصوابی از توییت من 
درباره فســاد چای ناراحت شده و بجای اســتدلال حرف های توهین آمیز و 

نامربوط زده است.
توییترش را دیدم. مثلا نماینده مردم است و از ۳ سال پیش آمده توییتر ۷۵۰ 
دنبــال کننده دارد بعد بخودش اجازه داده که از طرف مردم ایران حرف بزند. 

وضع ما همین است.
گفتنی است که عباس عبدی، تحلیلگر مسائل سیاسی درخصوص فساد چای 
دبش در شبکه اجتماعی ایکس نوشته بود که  اکنون اعلام شده که علت استعفا 
و برکناری وزیر جهاد کشاورزی و قائم مقام او فساد در واردات نهاده های دامی 
بوده. چرا همان زمان که اســتعفایش را اعلام کردند یــک کلمه در این باره 

نگفتند؟ این نوع شفافیت و مبارزه با فساد، مختص اصولگرایان است.

ماجرای استخراج رمزارز در مسجد مکی زاهدان
اداره برق خیابان رازی زاهدان پس از شکایت مردم از نوسانات برق در محدوده 
خیابان خیام، رازی و مدرس زاهدان با موردی مشکوک در مسجد مکی مواجه 
شــد. بررسی بیشتر نشان داد که عوامل مسجد مکی با استفاده از برق رایگان 

این مسجد در حال استخراج رمزارز از طریق مزرعه ماینر هستند.
به گزارش ایسنا، دفتر مولوی عبدالحمید امام جماعت مسجد مکی زاهدان در 
۱۹ آبان ۱۴۰۲ در بیانیه ای این موضوع را تکذیب کرد. اما بررسی مصرف برق 
مسجد مکی در مرداد ۱۴۰۲ نشان داد که این مسجد ۶۶ هزار و ۳۷۵ کیلووات 
در ساعت در این ماه برق مصرف کرده است. در حالی که متوسط مصرف برق 

مشترکان در کشور ۱۸۶ کیلووات در ماه است.
به گفته مقامات امنیتی، مزرعه رمزارز مسجد مکی شناسایی شد اما مسئولان 

صلاح دیدند که برای حفظ قداست مسجد، وارد آن نشوند.
از طرفی تعدادی از افراد مرتبط با این موضوع بازداشــت شدند. به گفته یک 
کارشناس ماینر مورد اعتماد مسجد مکی، »حافظ محمد طیب اسماعیل زهی« 
)پسر مولوی عبدالحمید( با او تماس گرفته و گفته که حدود ۱۵۰ تا ۲۰۰ ماینر 

در اختیار دارند و نیاز دارند که او برایشان وصل کند.
یکی از کارمندان حافظ طیب هم در این زمینه گفت: در دفتر شنیدم که حافظ 
طیب درباره ماینر صحبت می کند و می گوید این یک روش خوب برای درآمد 

مسجد است و پیگیر تهیه ماینر بود.
پســر باجناق عبدالحمید و مســئول دفتر حافظ طیب هم درباره این موضوع 
می گوید: در جلســاتی که داخل مسجد با حافظ محمد داشتیم بحث دستگاه 
ماینر مطرح شد که برای درآمدزایی به صورت دلاری برای مسجد تهیه شود.

با این وجود عبدالحمید در نماز جمعه مســجد مکی بــاز هم این موضوع را 
تکذیب کرد و گفت: دروغ می گویند. تهمت می زنند.

حال باید دید با وجود اعترافات افراد نزدیک به دفتر پســر مولوی عبدالحمید 
و اعضای مسجد مکی، باید دید که سرانجام این موضوع به کجا خواهد رسید.

رهبری

سوشیال

ویژه

گروهسیاسی: چند روزی است که ماجرای 
فساد و اختلاس دبش در کانون توجه مردم و 
رسانه ها قرار دارد و مسئولان کشوری به نوبه 
خود به دنبال برطرف کردن شــائبه ها درباره 
این اتفاق هستند. در این میان افراد جدیدی 
بــه اظهار نظر در این مورد اقدام کرده اند که 

دستی بر آتش دارند.
سید ابراهیم رییسی که اختلاس و فساد دبش 
در دستگاه تحت نظر وی رخ داده است، برای 
چندمین بار درباره این موضوع به اظهار نظر 

پرداخت.
رهبریفرمودندبا»دزددزد«گفتن

مشکلفسادحلنمیشود
رئیس جمهوری در بخشــی از ســخنرانی در 
افتتاحیه همایش اقتصاد ایران با بیان این که 
»دولــت در زمینه اقتصــادی کارنامه و برای 
آینده برنامه دارد و کمک فعالان اقتصادی و 
اساتید و صاحب نظران به تسهیل امور کمک 
می کند« گفت: این نشست علمی و اساتید و 
فعالان اقتصادی در جهت رشد اقتصادی بسیار 
موثر است. برنامه دولت ادامه هوشمندسازی 
و از بین بردن زمینه های فساد است. رهبری 
زمانی فرمودند دزد دزد گفتن مشکل فساد را 
حل نمی کند، بلکه وقتی مشکل حل می شود 
که دزد به محکمه ســپرده شده و کیفر شود. 
وقتی مشکل حل می شود که ساختار فسادزا 

اصلاح شود.
وی با اشــاره به فســاد اخیر در واردات چای 
تصریح کــرد: قضیه اخیر را دولت ۹ ماه قبل 
کشــف و گزارش کرد. ۴ میزگرد در رســانه 
ملی برای تشریح ابعاد این قضیه برگزار شد. 
خبرش هم اعلام شــد. انتظار مردم این است 
که بعد از ۹ ماه اتفاقی بیفتد نســبت به این 
موارد امیدبخشی که به آن ها گفته شده است. 
انتظار مردم در بازخوانی این خبر و دو مرتبه 
اعلام شــدن آن، این است که اتفاقی رخ داده 
باشــد. رئیســی ادامه داد: در سال اول دولت 
این موضوع کشف و اعلام شد و باید اقدامش 
گــزارش شــود و انتظار مردم همین اســت 
که اقدامات انجام شــده برای مقابله با فساد 
مثل شفاف ســازی، اصلاح ســاختارها، اعلام 
ابربدهکاران بانکی ، اصلاح ترازنامه شرکت ها 

به مردم گفته شود.
واکنشرئیسدیوانمحاسباتبه
اعدادوارقامپروندهچایدبش

ســیداحمد رضا دســتغیب رییــس دیوان 
محاســبات در واکنش به اعداد و ارقام اعلام 
شــده در پرونده واردات چــای دبش اظهار 
داشت: ســر و کار دیوان محاسبات با اعداد و 
ارقام اســت و ای کاش آنهایی که اظهار نظر 
می کننــد اول با دیوان محاســبات که یک 
مجموعه فنی و حسابرســی در کشور است 
این اعداد و ارقام را کنترل می کردند. ببینند 
آیا این اعداد و ارقــام که از تخلف می گویند 

درست است؟
وی ادامــه داد: مردم تقصیــری ندارند یک 
عددی می شــنوند و آن را محاسبه می کنند 
و به این شکل سرمایه اجتماعی مورد تهدید 
قرار می گیرد اما ابعاد مختلف آن را نمی دانند 
و طبیعی هســت چون کار آنها حسابرســی 
نیســت. افراد بایــد مراقبت کننــد در ارایه 

اطلاعات و آمار.
رئیس دیوان محاسبات تصریح کرد: البته اگر 
تخلفی از جانب هر شخصی صورت می گیرد 

که موجب تضییع بیت المال می شــود حتما 
قوه قضاییه باید ورود کند و البته اگر در حوزه 
دولت باشــد ما هم در دادگاه عالی مالی که 
دیوان محاسبات است حتما ورود و رسیدگی 
می کنیم امــا در ارایه آمار باید مراقب بود که 
خدای نکرده این موضوع باعث نشود که بهانه 
جدیدی برای تاختن به بخش خصوصی ایجاد 

شود.
اختلاستلقیدرستینیستبلکه

فسادرخدادهاست
محمدحســین صفار هرندی مشاور فرمانده 
کل سپاه در دانشــگاه هرمزگان، با تاکید بر 
اینکه شــروع پرونده »چای دبش« از دولت 
گذشــته بوده اســت، گفت: در ایــن دولت، 
تخصیص ارزهایی بــرای این مجموعه انجام 
شده، اما اختلاس تلقی درستی نیست، بلکه 

سوءاستفاده و فساد رخ داده است.
عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام ادامه داد: 
باید شهوت خبر اول دادن را از برخی مقامات 
بگیریم و بدانیم باید هر پرونده فساد و آلودگی 
را دقیق مورد بررسی قرار داد و سپس درباره 
آن نظر داد تا تلقی فساد در همه جا در جامعه 

صورت نگیرد.
عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام در ادامه 
با بیان این مطلب که آهنگ مدیریت کشــور 
تغییر کرده و ظرفیت ها در خدمت توســعه 
کشور قرار گرفته اســت، با اشاره به اهمیت 
موضوع انتخابات در سرنوشت و جایگاه کشور، 

اظهار کــرد: انتخابات اهمیــت ویژه ای برای 
کشور و آینده مردم دارد و می تواند در تعیین 
نقش و جایگاه بین المللی ایران نیز مؤثر باشد.
فساددبشکشاورزانرانابودکرد

جبار کوچکی نژاد نماینده مجلس در پاســخ 
به ســوالی در مورد فســاد چای دبش گفت: 
سالیان سال اســت که درگیر مافیای واردات 
که ارز ۴۲۰۰ گرفته، هستیم. در اوایل مجلس 
یازدهــم من تحقیقاتی از بانک مرکزی انجام 
دادم که متأسفانه تا امروز همین مافیا اجازه 

ندادند تحقیقات ما به نتیجه برسد.
به قالیباف نامه نوشتم که »ارز ۴۲۰۰ تومانی 
بیــش از ۲۰۰ میلیارد دلار بــرای کالاهای 
اساسی و دارو و... از بانک مرکزی خارج شده 
اســت و توسط وزارت بهداشــت، کشاورزی، 
صمت به افرادی داده شده است که مایحتاج 
مــردم را وارد کنند تا مــردم بتوانند زندگی 
خود را اداره کنند؛ اما شــما زندگی مردم را 
می بینید که تا چه اندازه به سختی می گذرد«. 
ســه الی چهار نامه ارسال کردم، اما در حالی 
که تحقیق و تفحص یک حق اســت و تعداد 
زیادی از نمایندگان این را امضاء کردند تا به 
امروز که خدمت شما هستیم، نگذاشته اند به 

این تحقیق و تفحص ورود کنیم.
نماینده مردم رشت با اشــاره به وضعیت بد 
کشاورزان، افزود: فســادی که در مورد چای 
پیش آمد فقط فســاد فرد یا گروه نبود، بلکه 
کشاورزان ما را نابود کردند. ما یک روزی ۴۰ 

الی ۵۰ هزار تن چای خشک تولید می کردیم، 
اما امــروز به علت مافیا ۲۸ هــزار تن تولید 
می کنیم؛ در حالی کــه مصرف ما نزدیک به 
۱۰۰ هزار تن است. یعنی مافیا رحم نمی کند 
که بخواهد چــای تولید داخلــی را حتی از 

همین منابع تامین کند!
وی سپس به آنچه »مافیای برنج« خواند اشاره 
و تصریح کرد: در بحث مافیای برنج هم همین 
وضعیــت را داریم؛ ۲ میلیــون تن برنج با ارز 
۲۸۵۰۰ تومانی و ۴۲۰۰ تومانی وارد کشــور 
شده اســت و کســب و کار تمام کشاورزان 
شمال کشور را نابود کرده است؛ اگر به شمال 
کشور بروید برنج آن ها روی دست شان مانده 
است. آنها نه می توانند شهریه فرزندان خود را 
بدهند، نه می توانند خانه بسازند و نه می توانند 
کاری انجام دهند. بحث ما این اســت که این 
۲ میلیون تن را چه کسی مجوز داد؟ آیا نیاز 
کشــور ما ۲ میلیون تن است؟ شما می دانید 
که برنج اگر یک سال بماند فاسد می شود و یا 
کشاورزان مجبور هستند برنج خود را در دریا 

بریزند که ماهی آن ها را بخورد.
قصهچایدبشجگر
بسیاریراسوزاند

علیرضا ســلیمی نماینده مــردم محلات در 
مجلس اظهار داشــت: قصه چای دبش جگر 
بسیاری را سوزاند، تمام متولیان هرچه سریع 
تر در راســتای اطلاع رسانی دقیق و صحیح 
به میدان بیایند تا بعضی از افراد که دســت 

آن هــا تا آرنج به فســاد آلوده اســت در این 
میان موج سواری نکنند. سلیمی عنوان کرد: 
پروژه تخریب مجلــس یازدهم امروز به نحو 

چشمگیری کلید خورده است.
پولدرکشورزیاداستامامتأسفانه

دستکجزیادداریم
جواد نیک  بین نماینده مجلس با اشــاره به 
فســاد در واردات چای، بیان کــرد: پول در 
کشور زیاد است اما متأسفانه دست کج زیاد 
داریم. در کشور پول داریم اما جایی که نباید، 

هزینه می شود.
نماینده مردم کاشــمر در مجلس شــورای 
اســلامی تصریح کــرد: از رئیــس مجلس 
می خواهم از حیثیت مجلس دفاع کند، چرا که 
یادم است محمدباقر قالیباف روزی می گفت 
نخواهیم گذاشت یخچال بازنشستگان خالی 
شــود، اما الان از یخچال بازنشستگان فقط 
باد سرد می آید. مسئولان کشور در چند روز 
اخیر هرکــدام به دنبال اظهار نظر درباره این 
اختلاس و فساد عظیم هستند تا از قافله اظهار 
نظر جا نمانند اما ســوالی که در ذهن مردم 
شکل گرفته اسن است که سرانجام این قصه 
پرغصه به کجا ختم می شود و آیا وزیر دولت 
مردمی که زمانی رئیس کمیسیون کشاورزی 
بوده و از زمان مســئولیت وی این فساد آغاز 
شده، به اســم انقلابی جا خالی خواهد داد و 
بعد از مدتی مشــمول مرور زمان شــده و به 

فراموشی سپرده می شود؟ 

»مردم سالاری« بررسی می کند

رقابت مسئولان در جاده اظهارنظر فساد دبش

تکذیب اخبار مرتبط با دیدار 
آیت الله مظاهری و رئیس جمهوری

به گزارش ایســنا، در اطلاعیه دفتر این مرجع تقلید آمده است: شب گذشته 
)شــامگاه یکشــنبه( برخی از خبرگزاری ها، خبری درخصوص دیدار ریاست 
محترم جمهوری با حضرت آیت الله العظمی مظاهری»مدّظلهّ« منتشر نمودند. 
در این خصوص تذکر دو نکته برای تنویر افکار عمومی و اصحاب رسانه را لازم 
می داند: اولاً: چنان که پیش از این نیز مکرّراً اعلام شده است کلیۀ اخبار مربوط 
به آیت الله العظمی مظاهری صرفاً از طریق پایگاه اطلاع رسانی دفتر معظّم له، 
منعکس و منتشر می شود و هر خبر دیگری به غیر از این طریق، به هیچ عنوان 
مورد تأیید نیست. ثانیاً: اقدام خودسرانۀ خبرگزاری های مزبور در تنظیم و نشر 
خبر دیداری خصوصی که بیش از ۷۰ روز پیش انجام شــده، آن هم به شکل 
نادرســت، علاوه بر اینکه خلاف اصول اخلاق حرفه ای و مغایر با رعایت تقوای 
در گفتار اســت، حاکی از دامن زدن به تنازع ها و اختلافات بی حاصل سیاسی 
است، که هیچ ربطی به نهاد مرجعیّت ندارد و مناسب است رسانه های خبری و 

کنشگران سیاسی، به این نکتۀ مهم، توجه و التزام داشته باشند.
گفتنی اســت روز گذشــته برخی از خبرگزاری ها اعــلام کردند که آیت الله 
مظاهری در دیدار با رییس جمهوری در سخنانی با اشاره به مشکلات اقتصادی 
کشور گفت: مردم با تنگناهای شدید مواجه اند و جامعه ای که با مشکل معیشت 
روبرو اســت، از دین و اخلاق هم فاصله می گیرد. اینکه مردم به اوضاع کنونی 

انتقاد دارند حق آنهاست.
این مرجع تقلید همچنین با بیان اینکه در۴۰سال و بلکه ۱۰۰ سال اخیر اقتصاد 
کشور به اندازه دولت کنونی ضعیف نبوده است؛ بر حل معضلات اقتصادی که 

در نتیجه آن مشکلات اجتماعی و فرهنگی نیز پدید آمده است، تاکید کرد.

رویداد

جزییات لایحه »حمایت از ایرانیان خارج از کشور«
ابوالفضل عمویی سخنگوی کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس 
در خصوص جلســه این کمیسیون در بررسی لایحه حمایت از ایرانیان خارج 
از کشــور گفت: کمیســیون امنیت ملی و سیاســت خارجی مجلس، در این 
جلسه بررســی لایحه حمایت از ایرانیان خارج از کشور را آغاز کرد. در اولین 
جلسه بررسی این لایحه در کمیسیون، ۵ ماده ابتدایی این لایحه بررسی و با 
اصلاحاتی تصویب شــد.  وی ادامه داد: براساس ماده دوم مصوبه، دولت مکلف 
شده است که جذب نخبگان علمی خارج از کشور در مراکز آموزشی، موسسات 

دانش بنیان و دستگاه های اجرایی را تسهیل کند. 
عمویی افزود: تسهیل فعالیت اقتصادی و سرمایه گذاری ایرانیان خارج از کشور 
تکلیف دیگری است که بر اساس بخشی دیگر از مصوبه بر عهده دولت خواهد 
بود. از جمله تکالیف وزارت ارتباطات با تصویب این قانون، ارائه خدمات دولت 
هوشمند به ایرانیان در خارج از کشور خواهد بود.  وی تصریح کرد: این لایحه 
در ۱۶ مــاده و با هدف ارتقای  خدمات دولت به ایرانیان مقیم خارج از طریق 
تسهیل تردد و ارتباطات علمی، فرهنگی و اقتصادی آنان طراحی شده است و 

رسیدگی به آن در کمیسیون ادامه خواهد داشت.

عباسی: طرح اصلاح قانون هوای پاک در نوبت 
رسیدگی صحن علنی قرار دارد

علیرضا عباســی درباره اقدامات کمیسیون کشــاورزی برای مقابله با معضل 
آلودگی هوا اظهار کرد: کمیســیون کشــاورزی از بعد نظارتی به بررسی نحوه 

اجرای قانون هوای پاک پرداخته  است.
وی توضیــح داد: در قانون هوای پاک ۲۲۰ حکم برای بیش از ۳۰ دســتگاه 
پیش بینی شده که بررســی های نظارتی کمیسیون کشاورزی حکایت از این 
دارد که حــدود ۲۰ حکم به صورت کامل اجرا شــده، ۶۰ حکم کمتر از ۵۰ 

درصد اجرایی شده و اصلا دستگاه ها در اجرای ۱۴۰ حکم ورودی نداشته اند.

مجلس

ســیدمجید میراحمدی معاون امنیتی و انتظامی وزارت 
کشــور اظهار کردهمکاری سازنده و عمیق تر ما  و دولت 
عراق، از اولویت های ستاد مرکزی اربعین است که در سفر 
پیش رو مسئولان ستاد اربعین عراق به تهران محورهایی 
که امروز به مشــورت گذاشته شــد، مورد بحث قرار می 

گیرد و مبنای همکاری های دو طرف قرار می گیرد.
وی با اشــاره به برنامه ریزی بــرای اربعین ۱۴۰۳، افزود: 
به روسای کمیته های ســتاد اربعین ابلاغ کرده ایم که با 
توجه به اینکه امسال حدود ۴ میلیون و ۴۰۰ هزار زائر از 
ایران عازم عراق شده اند، در اربعین سال ۱۴۰۳ حدود ۵ 
میلیون زائر خواهیم داشت و مسئولان ستاد اربعین باید 

براساس همین جمعیت برنامه های خود را تنظیم کنند.

معاون امنیتی انتظامی وزارت کشور همچنین خاطرنشان 
کرد: درباره موضوع تشــکیل شورای راهبردی با ریاست 
رئیس جمهوری بحث شــد. این شــورا بر اساس دستور 
رئیس جمهور برای سیاستگذاری کلان اربعین حسینی با 
مسئولیت خودشان تشکیل خواهد شد. این شورا توسط 
رئیس جمهوری تشــکیل می شــود که در تسهیل امور و 

برنامه ریزی بهتر سفر اربعین تاثیرگذار خواهد بود.
رئیس ســتاد مرکزی اربعین خاطرنشــان کــرد: بحث 
آماده ســازی زیرســاخت های اربعین مورد توجه اعضای 
ســتاد بوده و وزیر کشور شخصا جلســاتی را برای آماده 
سازی زیرساخت ها با حضور وزرای مربوطه و استانداران 
تشکیل داده است و این جلسات ادامه دارد تا زیرساخت 
های کشور تا اربعین سال آینده بهبود یابد تا تردد زائران 

با سهولت انجام شود.
وی در پایان گفت: یکی از پیشنهادهای ما به طرف عراقی 
ایجاد شــهرک های اربعینی در شهرهای نجف و کربلا و 
ســایر شهرهای زیارتی است که آمادگی خود را به طرف 
عراقی اعلام خواهیم کرد تــا وقتی آنها زمین لازم را در 
اختیار مــا قرار دهند با کمک  هــای مردمی و خیرین، 
شــهرک های اربعینی را ایجاد کنیم تــا زائران در زمان 
حضور در ایام اربعین از شرایط مناسب و قابل قبولی برای 

اسکان برخوردار شوند.

رزمایش بزرگ امنیتی نیروی زمینی ســپاه با دو ویژگی 
ترکیبی و تخصصی و رویکرد مقابله با تهدیدات ضدامنیتی 
تیم های تروریستی و تکفیری، در غرب کشور با محوریت 
قرارگاه نجف اشرف با بکار گیری یگان های حوزه سرزمینی 
این قرارگاه در منطقه عمومی قصر شیرین برگزار شد.در این 
رزمایش بخشی از تازه ترین تاکتیک ها، تجربیات، طرح های 
نوترکیب قوا با بهره گیری از اســتعداد و قابلیت های جدید 
یگان های مختلف نیــروی زمینی برای مقابله با تهدیدات 
امنیتی و اقدامات تروریســتی به کار گرفته شــد. تمرین 
ویژه در شــرایط جنگ الکترونیک، آزمایش سیستم های 
راداری و ارتباطی، اجرای عملیات شناســایی و اشــراف 
اطلاعاتی، انهدام اهداف و مقرهای دشمن فرضی در عمق 
با بهره گیری از تجهیــزات جدید الحاقی، اجرای هلی برن، 
اجرای انواع آتش های انهدامی، تهاجمی و پشتیبانی توسط 
واحدهای پهپــادی، توپخانــه ای، ادوات، زرهی از جمله 
مراحل و بخش های این رزمایش بود. سرتیپ پاسدار محمد 
پاکپور فرمانده نیروی زمینی ســپاه اجرای این رزمایش را 
مبتنی بر برنامه های ارتقای آمادگی عملیاتی و توانمندی 
یگانهای رزمی در مقابله با تهدیدات و سناریوهای پیچیده 
امنیتی و تروریستی توصیف کرد و گفت: منطقه و جهان 
همواره متاثر از سیاســت های استکباری، سلطه جویانه و 
تمامیت خواهانه است که تولید و تکثیر گروه های سازمان 

یافته تروریســتی و ناامن ســاز از جمله نتایج محتوم این 
رویکرد به شــمار می آید که از همین رو، ایجاد آمادگی و 
توانمندسازی حافظان امنیت برای مقابله با این تهدیدات 
به یک ضرورت مسلم و انکار ناپذیر تبدیل شده است. وی 
افزود: ما در بســتر اجرای چنین رزمایش هایی، شیوه های 
مقابلــه با تهدیــدات امنیتی، باندهای شــرارت، ناامنی و 
گروه های تروریســتی مورد حمایت گسترده اطلاعاتی و 
تجهیزاتی برخی از قدرت های سلطه گر جهانی و منطقه ای 
را در راستای توسعه امنیت پایدار، مقابله متناسب با سطوح 
مختلف تهدید، حفظ منافع و حراســت از تمامیت ارضی 

کشور را با قدرت و قاطعیت دنبال می کنیم.

رزمایش امنیتی سپاهارائه پیشنهاد ایجاد شهرک های اربعینی در عراق


